



## *Issue #7: “Documenting Canada’s Early White History”*

DAVID QUINN

### RÉSUMÉ

L’auteur est un savant et expert réputé de la période des explorations de découvertes en Amérique du Nord sous le règne des Tudors (jusqu’en 1612). Il présente la documentation pouvant servir à l’histoire des premiers contacts et établissements blancs au Canada. Il souligne particulièrement le travail d’acquisition et de publication des Archives publiques du Canada notamment sous Horace Percival Biggar, archiviste en Europe de 1905 à 1938. Loin d’accepter l’idée que les possibilités de recherche et d’acquisition en Europe soient épuisées, l’auteur insiste au contraire sur la nécessité de dépouiller les archives locales européennes et d’exploiter des sources documentaires qui semblaient si bien connues.

---

### ABSTRACT

The author is an erudite and reputed expert on the North American exploration and discovery period that took place under the Tudor reign (until 1612). He presents documentation that supports the history of first contacts and white settlement in Canada. He highlights the acquisition and publishing work of the Public Archives of Canada under the leadership of Horace Percival Biggar, European archivist from 1905 to 1938. The author insists that the possibilities for research and acquisition in Europe are not exhausted; instead he urges researchers to explore local European archives and exploit those documentary sources that seemed to be so well known.